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Gebruik per onderwerp een afzonderlijk formulier. 

Dien de vraag via het e-mailadres griffie@tholen.nl. 

 

Nummer 

(in te vullen door griffie) 

 

Datum ontvangst griffie 

(in te vullen door griffie) 

3 januari 2024 

Datum 24 december 2023 

Naam vragensteller Fractie PvdA/GroenLinks, Jan Heshof, Nancy Raas-Tophoven 

Vraag gericht aan College 

Onderwerp Dalende vaccinatiegraad Zeeland 

Verzocht wordt de volgende 

vragen te beantwoorden 

 

Alle Zeeuwse gemeenten zitten onder de doelstelling van het 

RIVM, dat minstens 90 procent van de kinderen de inentingen van 

het Rijksvaccinatieprogramma krijgen. Zeeland scoort in 2023 een 

bedroevende 74,8%. 

In Tholen ligt de vaccinatiegraad voor mazelen op 70 procent en ligt 

daarmee lager dan in Burkina Faso. Dit terwijl daar de ouders hun 

kinderen dolgraag zouden willen inenten, maar dat lukt niet doordat 

het land minder welvarend is en het daardoor niet lukt om 

voldoende vaccins aan te bieden. 

Baby’s hebben groepsimmuniteit hard nodig, zeker omdat mazelen 

juist bij hen ernstige gevolgen kan hebben. Vaak hebben kinderen 

met een afweerstoornis een verhoogd risico op een zeer ernstig 

verloop van infectieziekten. Bij kankerpatiëntjes die mazelen krijgen 

kan de sterftekans oplopen tot 70%. 

 

“Zeeuwse gemeenten moeten aan de bak om de vaccinatiegraad 

bij kinderen te vergroten.” 

Dat zegt immunoloog en UCR-hoogleraar Ger Rijkers. Sinds de 

gemeenten in 2019 verantwoordelijk werden gemaakt voor het op 

peil houden van de vaccinatiegraad is daar namelijk weinig tot niets 

aan gedaan. 

 

1. Deelt het college onze zorgen? En is het college met 

ons van mening dat de vaccinatiegraad flink omhoog 

moet in Tholen, richting het door het RIVM aanbevolen 

percentage van 90%? 

Het RIVM stelt dat de gemeente verantwoordelijk is voor de 

vaccinatiegraad.  

2. Op welke wijze heeft de gemeente Tholen afgelopen 

jaren bevorderd dat de vaccinatiegraad tenminste op 

peil zou blijven?  

3. Waarom is deze aanpak kennelijk niet succesvol 

gebleken? 

4. Wat is volgens het college de oorzaak van de 

dramatische daling in 2023?  

5. Is het college op de hoogte van de risico’s die een lage 

vaccinatiegraad met zich meebrengt en wat gaat het 
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college vanaf nu doen om alsnog de vaccinatiegraad 

op een door het RIVM verantwoord niveau van 90% te 

brengen?  

“Bij de groepsimmuniteit zorgen de wél ingeënte kinderen als 

het ware voor een soort schild om de niet-ingeënte kinderen 

heen. Doordat de wel-ingeënte meerderheid minder bevattelijk 

is voor de ziekte, zijn dus ook de niet-gevaccineerde 

medeburgers beschermd.  

Hieruit blijkt ook dat niet vaccineren een egoïstische keuze is. 
Je moet beseffen dat je, als je je kind niet inent, ontzettend 

profiteert van andere mensen die dat wel doen. Het is dus geen 

voorbeeld dat anderen moeten volgen.”, aldus Rijkers.   

 

6. Deelt het college dit standpunt? Of legt het college zich 

neer bij de zeer lage vaccinatiegraad in haar gemeente 

met alle risico’s van dien? 

 

 

Toelichting 

(indien nodig) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.rivm.nl/nieuws/zorgen-om-dalende-vaccinatiegraad-

rijksvaccinatieprogramma (bron RIVM juni 2023). 

https://nos.nl/artikel/2499861-zeeuwse-ggd-wil-actie-van-

gemeenten-tegen-lage-vaccinatiegraad-kinderen  (bron: Omroep 

Zeeland 1 december) 

https://www.nationalezorggids.nl/kraamzorg/nieuws/69070-lage-

vaccinatiegraad-kan-leiden-tot-uitbraken.html (bron: Nationale 

Zorggids) 

https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/16031350/kom-op-

gemeenten-doe-nu-eindelijk-eens-iets-aan-die-lage-

vaccinatiegraad-onder-kinderen (bron: Omroep Zeeland) 

 

Antwoord van college/ 

burgemeester 

(in te vullen door team) 

1. Deelt het college onze zorgen? En is het college met 

ons van mening dat de vaccinatiegraad flink omhoog 

moet in Tholen, richting het door het RIVM 

aanbevolen percentage van 90%? 

Het college is zich bewust van de daling van de 

vaccinatiegraad. Ook wij maken ons daar zorgen over. 

De dalende vaccinatiegraad geeft aanleiding tot nader 

onderzoek. De gemeenten werken hierin samen met de 

GGD en het RIVM. Het streven van het college is binnen 
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de gemeentelijke context de vaccinatiegraad naar een zo 

hoog mogelijk peil te krijgen.  

 

2. Op welke wijze heeft de gemeente Tholen afgelopen 

jaren bevorderd dat de vaccinatiegraad tenminste op 

peil zou blijven?  

Het rijksvaccinatieprogramma is een ketenaanpak. Na de 

decentralisatie van deze taak vanuit het rijk hebben de 

Zeeuwse gemeenten deze taak primair bij de GGD 

belegd. Er zijn verschillende jaarlijkse campagnes die het 

belang benadrukken van vaccineren. Daarnaast wordt er 

gewerkt aan het zo toegankelijk mogelijk maken van het 

krijgen van vaccinaties.  

 

3. Waarom is deze aanpak kennelijk niet succesvol 

gebleken? 

Naast de groep die vanuit principiële overweging niet 

vaccineren, is het vertrouwen in de overheid in algemene 

zin gedaald. Tijdens de Corona-periode zijn er nieuwe 

groepen bijgekomen die principiële bezwaren hebben 

tegen vaccineren. Dit vraagt om aanpassing in de 

aanpak in het kader van het rijksvaccinatieprogramma. 

Dit is inmiddels in gang gezet (zie antwoord vraag 5).  

 

4. Wat is volgens het college de oorzaak van de 

dramatische daling in 2023? 

Een mogelijke oorzaak van de dalende vaccinatiegraad 

is dat jonge ouders minder positief over vaccinaties zijn 

gaan denken. Dat bleek uit een peiling van het RIVM uit 

2022 in vergelijking met een peiling uit 2013. Ook uit 

Europees onderzoek blijkt dat in meerdere landen het 

vertrouwen van burgers in vaccins en vaccineren is 

afgenomen. Dit kan een gevolg zijn van de 

coronapandemie. Om hier meer duiding aan te geven is 

verder onderzoek nodig.  

 

5. Is het college op de hoogte van de risico’s die een 

lage vaccinatiegraad met zich meebrengt en wat gaat 

het college vanaf nu doen om alsnog de 

vaccinatiegraad op een door het RIVM verantwoord 

niveau van 90% te brengen?  

Het college kent en erkent de risico’s van een lage 

vaccinatiegraad. Landelijk is er voor gekozen om 

vaccinatie niet te verplichten: de beslissing om zich al 

dan niet te laten vaccineren, is een persoonlijke keuze. 

Daarbij is het wel zaak dat mensen zo goed mogelijk 

geïnformeerd zijn. Samen met de andere gemeenten en 

de GGD wordt gekeken hoe hieraan gewerkt kan 

worden. In ieder geval zijn er dit jaar meerdere 

campagnes per prik.  



6. Deelt het college dit standpunt? Of legt het college 

zich neer bij de zeer lage vaccinatiegraad in haar 

gemeente met alle risico’s van dien? 

Het college respecteert de vrijheid van mensen om al 

dan niet tot vaccinatie over te gaan, maar is overigens 

wel van mening, dat de hoogst mogelijke vaccinatiegraad 

nagestreefd moet worden. Samen met andere 

gemeenten vormen we de GGD en richten ons samen op 

de verhoging van de vaccinatiegraad  

Datum beantwoording 

(in te vullen door team) 

17-1-2024 

 

Datum ingeleverd bij griffie  

(in te vullen door griffie) 

24 januari 2024 

 


